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OBVESTILA ČZS

Praktična delavnica o propolisu
ČD Antona Janše Breznica organizira izobraževanje 

in praktično delavnico v dveh delih na temo propolis 
(sestava, pridobivanje, macerat, vodna raztopina, alko-
holna raztopina, mazilo), in sicer v četrtek, 6. februarja 
2020, ob 16.30 in v petek, 14. februarja 2020, ob 16.30 v 
Čopovi hiši, Žirovnica 14, Žirovnica. Predavatelj: Vlado 
Pušnik. Za vse informacije se lahko obrnete na e-naslov: 
zirovnica96@gmail.com.

Matjaž Pogačnik, ČD Antona Janše Breznica
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Druga obeležitev 
razglasitve svetovnega 
dneva čebel

Državni zbor je v sodelovanju s ČZS 
in MKGP-jem 19. decembra 2019 pri-
pravil dogodek v počastitev druge oble-
tnice razglasitve svetovnega dne čebel 
(SDČ) v OZN, ki se je začel s slikanjem 
panjskih končnic v družbi učencev OŠ 
Franceta Bevka Ljubljana. Zbrane so 
nagovorili mag. Dejan Židan, predse-

dnik DZ, dr. Jože Podgoršek, državni 
sekretar na MKGP-ju, ter Boštjan Noč, 
predsednik ČZS. Vsak od njih je osvetlil 
nekatere ključne dosežke na področju 
čebelarstva, ki so posledica tudi raz-
glasitve SDČ-ja. Med temi so večja oza-
veščenost o pomenu čebel, Slovenska 
čebelarska akademija, prepoznavnost 
slovenskega čebelarstva in kranjske 
čebele, načrt Vlade RS za projekt SDČ 
do 2022, povečanje sredstev za čebelar-
stvo v EU, čebelarstvo kot enakovreden 

kmetijski sektor v EU, pobuda EU za 
opraševalce ter prepoved uporabe treh 
čebelam nevarnih neonikotinoidov.

Povzetek in priredba MB
Vir: gov.si/novice

Prve paše so bile letos zelo slabe zaradi deževnega vre-
mena. Šele po 10. juniju se je za čebele začela prava paša. 
Po tem so medili še gozd in kostanjeva drevesa, ki so tu v 
okolici. Čebele tu s strehe stolpnice odletijo proti Rožni-
ku, morda dobrih 300 metrov, kjer očitno najdejo dovolj 
hrane. S pomočnikom Ivanom Krvino sta 18. julija nato-
čila 30 kilogramov medu in pripravila čebele na jesen in  
prezimovanje.

Namen teh dveh panjev oziroma čebeljih družin seveda 
ni samo v tem, da pridelujejo med, ki ga bodo na ministr-
stvu razdelili kot protokolarna darila, ampak nam služijo 
kot kazalnik čistosti okolja, v katerem živimo. Analiza pri-
delanega ljubljanskega medu, ki so jo naredili na kmetij-
skem inštitutu, je pokazala, da med nima škodljivih prime-
si in so bile čebele aktivne v zdravem okolju.

»Veseli me, da so na ministrstvu dobro sprejeli to pobudo in z 
zanimanjem spremljali potek urbanega čebelarjenja. Eden od ci-

ljev je bil tudi ugotovitev kakovosti medu in z rezultati smo zelo za-
dovoljni. Ministrstvo je s tem pokazalo tudi dober zgled, kar še po-
sebej pozdravljam,« je ob predaji medu povedal Janko Prebil.

Peter Kavčič

Slovesnost ob 140-letnici 
kranjske čebele

Leta 2019 je kranjska čebela »pra-
znovala« svoj 140. rojstni dan. Leta 
1879 je namreč August Pollmann v 
sistematiki medonosnih čebel poime-
noval in opisal čebele, ki jih je prejel 
iz Podsmreke pri Višnji Gori (danes 
del občine Ivančna Gorica), kot pod-
vrsto Apis mellifera carnica, imenovano 
tudi kranjska čebela (Carniolan Honey 
Bee, Krainer Biene). Zato leto 1879 štej-
mo kot letnico rojstva kranjske čebele. 
Praznovanje 140-letnice je potekalo  
15. novembra v športni dvorani OŠ Stič-
na v sklopu medenega zajtrka na dan 
slovenske hrane. Slovesnost sta pri-
pravili Občina Ivančna Gorica in ČZS 
v sodelovanju z OŠ Stična in ČD Stična 
ter ČD Krka in Zagradec. Zbrane učen-
ce, obiskovalce, številne praporščake 

in čebelarje z vseh koncev Slovenije 
so nagovorili Marjan Potokar, ravna-
telj šole, Marjeta Bizjak, namestnica 
generalne direktorice Direktorata za 
kmetijstvo, in Boštjan Noč, predse-
dnik ČZS. Župan občine gostiteljice 
Dušan Strnad, ki je v kvizu odgovarjal 
na vprašanja učenke, je povedal še, da 
smo ponosni na opravljeno delo naših 
prednikov, da s prizadevnimi čebelarji 
nadaljujemo čebelarsko tradicijo in si 
želimo, da bi projekt Hiša kranjske če-
bele v Višnji Gori postal prijazen dom 
za vse, ki se zavedamo, da so čebele 
znanilke in branilke življenja. Priredi-
tev je obogatila skrajšana izvedba šol-
skega muzikala Tu smo doma. Posnetek 
celotne slovesnosti si lahko ogledate 
na YouTube kanalu STA z naslovom 
Slovesnost ob 140-letnici kranjske čebele. 
V sklopu praznovanja je v nadaljeva-
nju potekalo še čebelarsko predavanje 

podpredsednika Apimondie dr. Petra 
Kozmusa.

Povzetek in priredba MB
Vir: ivancna-gorica.si/aktualno
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Od cveta do cveta, od srca do srca čebelica leta, veselje 
nam da. Nas zjutraj prebuja, zvečer pomiri, naj kranj-
ska čebela še dolgo živi! 


